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Chiritoiu: Piata de energie poate sa functioneze bine, dar nu înseamna ca energia va

fi si ieftina

Piata de energie poate sa functioneze  bine, dar asta nu înseamna ca energia va fi si ieftina, iar pentru 

competitivitate economica trebuie sa ai energie ieftina, a declarat,  marti, presedintele Consiliului

Concurentei, Bogdan Chiritoiu, la un  eveniment de specialitate.

"Piata asta de energie poate sa functioneze bine, dar nu înseamna ca va  fi energia si ieftina. Pentru competitivitate

economica trebuie sa ai o  energie mai ieftina decât avem în momentul de fata în  Europa, si  atunci ajungem la

politica industriala. Vom vedea ce va face noua  Comisie pe zona asta, vad noul Guvern german care...evident,

Germania,  fiind principala putere economica, principala putere manufacturiera a  Europei, are nevoie de o energie

mai ieftina ca sa fie competitiva pe  pietele internationale si, repet, noi lucram pentru ei, deci daca ei nu  sunt

competitivi, nici noi nu vom avea de lucru. Asta e o problema care  depaseste într-adevar zona de autoritate de

concurenta, dar si noi,  macar prin atributul nostru de ajutor de stat, vom fi implicati în  subiectul asta", a afirmat

Chiritoiu.

El a subliniat ca este importanta eliminarea subventiilor la energie în  perioada urmatoare, iar în opinia sa "în

esenta lucrurile merg în  directia buna".

"Importanta va fi liberalizarea pe energie în perioada urmatoare. Sa  avem o piata care functioneaza bine e

important - si am vazut  declaratiile de ieri ale presedintelui ANRE, cred ca e un lucru bun  (...) ca nu poti sa intri

si sa iesi din contracte cu usurinta. Ca o  piata sa functioneze bine, contractele trebuie sa fie respectate. Daca  nu ai

mecanisme care sa asigure respectarea contractului, n-ai cum sa ai  o piata functionala si cred ca ceea ce pregateste

ANRE-ul - e în  consultare publica, deci detaliile se pot schimba -, dar în esenta  lucrurile merg în directia buna", a

sustinut seful autoritatii de  concurenta.

Autoritatea Nationala de Reglementare în domeniul Energiei a publicat  în consultare publica un proiect de Ordin

privind introducerea pentru  contractele încheiate pe pietele de energie electrica a unei garantii  sub forma unui

procent din valoarea contractelor, propunerea fiind ca  aceasta garantie fie de 30%, a declarat, pe 10 aprilie, într-o 

conferinta de presa, presedintele ANRE, George-Sergiu Niculescu.

"Al doilea lucru despre care vreau sa vorbim este Ordinul publicat  astazi în consultare publica pe site-ul

Autoritatii Nationale de  Reglementare. Este vorba despre introducerea pentru contractele  încheiate pe pietele de

energie a unei garantii, sub forma unui procent  din valoarea contractelor. Propunerea Autoritatii de reglementare

este  ca aceasta garantie sa aiba o valoare de 30% din valoarea contractelor',  a spus George Niculescu.

Acesta a subliniat ca, din anul 2018, pe partea de gaze naturale,  aceasta garantie pentru contracte exista sub forma

scrisorilor de  garantie bancara sau a sumelor de bani depuse de catre cei care  tranzactioneaza.

''Încercam prin aceasta masura sa îmbunatatim modalitatea de  tranzactionare în sensul în care, cred eu, piata de

energie din România  este într-un proces de maturizare, iar introducerea acestor garantii nu  face altceva decât sa

stabileasca reguli mai clare, mai ferme în piata  de energie electrica. De obicei, lipsa garantiilor, evident ca poate

sa  duca poate, teoretic, la o lichiditate mai mare, dar neangajarea unei  garantii pâna la urma poate reprezenta si o

forma de nerespectare a  contractelor agreate de catre parti. Credem noi ca este o masura care va  duce, repet, sau

va contribui la procesul de maturizare a pietei de  energie', a explicat presedintele ANRE.
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